
Nezbytným krokem se stalo odloučení od
"staré" sociální demokracie, pro dělníky 
naprosto nefunkční. A tak, právě před sto 
lety, v neděli 13. března 1921, se ve 
Storkově hostinci "U zlatého kříže" v 
Hodoníně konala župní konference XIII. 
(slovácké) župy československé sociálně 
demokratické strany dělnické (levice). 
Delegáti na ní jednomyslně přijali 21 
podmínek ke vstupu do III. 
Internacionály (komunistické) a na návrh
poslance Tomáše Koutného bylo 
schváleno i přejmenování župy na 
komunistickou.
Tyto a další souvislosti těchto 
historických událostí si připomněli v 
minulých dnech komunisté Hodonínska 
před pomníkem Rudy Filipa a položením
květů také k pomníku "Prosincové stávky
1920" v Hodoníně.

Ivo Pojezný, 
poslanec KSČM

BLAHOPŘÁNÍ

Všem členům a sympatizantům, kteří
slaví v dubnu, květnu a červnu své 
narozeniny, přejeme pevné zdraví, 
spokojenost a spoustu životního 
optimismu.

(red)
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Členky, členové, sympatizanti!

Ačkoli zde máme druhou polovinu dubna, pomalu dochází 
k oteplování nejen z hlediska počasí, ale i kovidové pandemie. 
Přestože nouzový stav skončil, platí dál poměrně přísná opatření, 
která vedla k tomu, že jsme byli nuceni zrušit i letošní oslavu 
1. máje i výročí osvobození naší vlasti, jež si každoročně 
připomínáme ve Ždánickém lese v místech, kde padl partyzán Jiří 
Jírovský, tedy v místech, kde stávala hájenka Zlatý jelen. Věřím,
že jsou to poslední akce, které nám pandemie koronaviru zhatila…

V oblasti celostátní politiky se mi nechce situace ani komentovat. 
Ministři zdravotnictví se střídají častěji než sochy na orloji; 
k rošádám pak sahá i ČSSD, která na poslední měsíce, které vládě 
zbývají, taktéž mění své ministry. Bohužel i březnový sjezd KSČM 
musel být odvolán, neboť nebylo možné, aby se bezpečně sešlo více
než 300 lidí na jednom místě. Vedení KSČM – vzhledem 
k postupujícímu času – připravilo i variantu podobnou té, kterou 
využila ke svému sjezdu ČSSD, tedy variantu online jednání 
(ostatně část orgánů KSČM už touto cestou jedná), takže věřím, že 
se podaří zvolit nového předsedu či předsedkyni KSČM v co 
nejkratší době. 

Hezké jaro přeje

Filip Zachariaš, předseda OV KSČM Vyškov 



ZASTUPITELÉ I ČLENOVÉ VÝBORŮ 
MĚSTA VYŠKOVA ZA KSČM PRACUJÍ
VE PROSPĚCH OBYVATEL

KSČM a její zástupci v zastupitelstvu 
města i ve výborech a komisích 
jednoznačně podporují akce, které mají 
přínos pro Vyškov a jeho občany. 
Konkrétně dále podporujeme projekty 
v oblasti bytové výstavby, opravu 
zámku, ale také tlačíme vedení města, 
aby získalo areál pivovaru do svého 
majetku. Je to velmi důležité, neboť se 
pivovar nachází v samotném centru 
města a bude se jednat o jedno ze 
strategických pozic pro další rozvoj a 
využití centra města. 
Velkým tématem je také otázka 
parkování, kde se na nás občané 
pravidelně obracejí zejména 
v souvislosti s naprosto nedostatečnou 
kapacitou parkovacích míst u 
Nemocnice Vyškov a v jejím okolí. 
Proto podporujeme jakékoli navýšení 
parkovacích kapacit (nejen) v tomto 
místě. 
Koronavirová pandemie a omezení 
související s cestováním obnovily u 
části občanů zájem o přírodu. 
V mnohem větší míře než dříve tak 
vidíme cyklisty, a to bohužel i na 
silnicích. Naším cílem je proto 
vybudovat bezpečnou síť cyklostezek, 
ale stejně tak uvést všechny chodníky a 
komunikace (vč. místních částí) do 
bezvadného stavu. V souvislosti se 
zvýšeným zájmem o přírodu také 
navrhujeme úpravy v okolí vodních 

ploch Kačenec I. a II.

Radoslav Kotík, předseda Klubu KSČM 
v Zastupitelstvu města Vyškova

PŘEKVAPIVÝ PŘESUN SOCH NA 
NÁMĚSTÍ V BUČOVICÍCH

Kdo navštívil v posledních dnech 
bučovické náměstí, nemohl si 
nevšimnout změn, které náměstí 
doznalo. Byla odstraněna tůje – jedna 
z neodmyslitelných částí náměstí 
v posledních letech. Kdo by očekával, 
že se na její místo vrátí logicky opět 
zeleň – kupř. dřevina, která by 
v budoucnu mohla plnit i roli vánočního
stromku, musel být zklamán. Navzdory 
platným trendům, kdy se města snaží 
používat co nejvíce zeleně, která mj. 
prokazatelně ochlazuje rozpálená 
náměstí, vedení města Bučovice (KDU-
ČSL) rozhodlo, že se na náměstí 
posunou od kostela sochy. Toto 
rozhodnutí mnohé občany zaskočilo, 
neboť k tomu vedení města nevedlo 
žádnou diskusi. Dokonce o tom 
nehlasovali ani sami zastupitelé města, 
jak přibližuje člen Zastupitelstva města 
Bučovice za KSČM Josef Bouda: 
„Tohle se fakt nepovedlo! Strom byl 
nemocný - dobře, ale (nejen) já patřím 
mezi ty, kteří by tam chtěli strom nový. 
Takový, který by měl péči, upravený 
tvar. Takový, který by přirozeně 
odděloval I/50 od náměstí. Někteří 
chtěli, aby sloužil i jako vánoční... proč 
ne. Na řadu věcí prý nejsou peníze... 
(své o tom ví lidé z místních částí), 

spravedlivá, aby zajistila bezpečnost 
stavby i dalšího provozu a nesmí 
podléhat geopolitickému vlivu. Výroba 
energie z jádra bude bezesporu 
přínosem i pro životní prostředí, odchod
od uhlí nelze v našich podmínkách 
ničím jiným efektivně nahradit. Podpora
jaderné energie je i jedním z výrazných 
bodů našeho volebního programu.
 

VV ÚV KSČM

KSČM DOŠLA TRPĚLIVOST

Podle většiny členů Ústředního výboru 
KSČM neplní hnutí ANO toleranční 
smlouvu, kterou komunisté uzavřeli s 
ANO před třemi lety, a slíbili tak 
podporu menšinovému kabinetu.
Vyjednavači ANO a KSČM se k 
dohodovacímu řízení sejdou ve středu v 
17.00 ve Strakově akademii, řekl 
předseda ÚV KSČM Vojtěch Filip. 
„Máme mandát na to, abychom jednali 
o nesplněných věcech. Pokud nebudou 
splněny, tak to dohodovací řízení skončí
vypovězením. Ale nevím, co (lídři 
ANO) předloží, znají naše podmínky,“ 
uvedl.
Na devadesát členů ÚV KSČM 
hlasovalo o dalším postoji k toleranci 
vůči menšinové vládě od konce 
minulého týdne do úterních 18.00. 
Většina se vyslovila pro větu 
„Souhlasím s ukončením dohody o 
toleranci vládě“.
Vyjednáváním pověřil minulý čtvrtek 
výkonný výbor Filipa, místopředsedu 
strany Stanislava Grospiče a šéfa 

sněmovního klubu KSČM Pavla 
Kováčika. Podle Filipa neplní některé z
bodů toleranční dohody ANO už od 
července minulého roku, od letošního 
února pak podmínky ohledně řešení 
epidemie koronaviru dohodnuté v 
souvislosti s prodloužením nouzového 
stavu.
Spokojena je KSČM s růstem 
minimální mzdy a valorizací důchodů. 
Částečně vláda podle nich plní 
požadavky na zpřísnění ochrany 
přírodních zdrojů. Zcela podle Filipa 
kabinet neplní sliby v postupu proti 
růstu cen bydlení a podpoře výstavby 
obecních bytů. KSČM žádá také 
sloučení Zdravotní pojišťovny 
ministerstva vnitra a Vojenské 
zdravotní pojišťovny a vznik banky v 
rukou státu.

Haló noviny

STALO SE PŘED STO LETY

Hodonínsko, dříve také pojmenované 
"Rudé Slovácko", bylo od poloviny 19. 
století významným střediskem 
dělnického hnutí. Po Velké válce se v 
hodonínských fabrikách, ale i na 
Kyjovsku, ve Ždánicích i jinde, 
stupňovala nespokojenost členů strany s
pravicovým vedením československé 
sociálně demokratické strany dělnické. 
Ta vyvrcholila generální stávkou v 
prosinci 1920.
Po jejím potlačení a odsouzení 
dělnických vůdců k mnohaletým 
trestům tvrdého žaláře se dělnické hnutí
i na Slovácku dále radikalizovalo. 
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KSČM POŽADUJE DOSTAVBU 
JE DUKOVANY

K závěrečnému schvalování zákona, 
který se týká stavby nového bloku 
Jaderné elektrárny Dukovany a výkupu 
elektřiny, se zatím poslanci nedostali. 
Koalice nechce uzákonit bezpečnostní 
záruky, které se týkají dodavatelů 
stavby. ČSSD místo toho navrhla uložit 
kabinetu, aby mimo jiné přijal závazný 
postup ke stanovení maximální 
garantované výkupní ceny elektřiny. 
Návrh zákona počítá s tím, že pokud 
bude výkupní cena vyšší než cena tzv. 
silové elektřiny na trhu, rozdíl zaplatí 
všichni spotřebitelé prostřednictvím 
tarifů. Pokud výkupní cena bude nižší 
než cena na trhu, bude dopad na 
spotřebitele opačný.
Ministr průmyslu a obchodu Karel 
Havlíček oznámil, že firma Elektrárna 
Dukovany II, kterou plně vlastní 
polostátní energetická společnost ČEZ, 
podle zadání ministerstva osloví 
vybrané zájemce, aby do konce 
listopadu předložili souhrnné informace,
jak budou naplňovat bezpečnostní 
požadavky na dodavatele nového 
jaderného zdroje. Mezi nimi už nebude 
čínská firma, ale s oslovením Rusů 
(ruské firmy Rosatom) Havlíčkovo 
ministerstvo počítá. Finální rozhodnutí 
podle něj bude projednávat už příští 
jednání vlády, která díky tomuto 
postupu bude mít maximum informací. 
Předkvalifikace uchazečů je podle 
ministra průmyslu běžný postup, který 

doporučuje i Mezinárodní agentura pro 
atomovou energii. Seznam uchazečů pro
výzvu k podání nabídek má vláda 
schvalovat v prosinci. Bude to již tedy 
po volbách, ale zároveň je možné, že to 
bude ještě stávající vláda. Jde o to, zda 
se do prosince skutečně podaří sestavit 
novou. To budou mít v rukou nejen 
voliči, ale po nich také prezident Miloš 
Zeman, na němž bude záviset, jak 
rychle po volbách jmenuje premiéra a 
novou vládu.
Vidíme však snahu zablokovat 
budoucnost jaderné energetiky v ČR a 
možnost způsobit kolaps v české 
energetické soustavě, která v současném
energetickém mixu má jádro jako 
nenahraditelný zdroj elektrické energie.
KSČM od začátku své existence 
podporuje jadernou energetiku jako 
základ energetického mixu ČR. Jsme a 
měli bychom zůstat významným 
výrobcem energie z jádra v Evropě a k 
tomu směřuje i naše politika. Navíc 
dojde v průběhu výstavby k navýšení 
pracovních příležitostí. Tento stav bude 
pozitivní také pro oblast jižní Moravy, 
specificky pro Třebíčsko a 
Moravskokrumlovsko, vzhledem k 
tomu, že již dnes elektrárna lidi 
zaměstnává. Dukovanská elektrárna 
vytváří dlouhodobě jistotu pracovních 
míst a také se po celou dobu své 
existence snaží pomáhat okolním 
obcím. KSČM tuto plánovanou 
investici, která sníží se vší 
pravděpodobností cenu elektrické 
energie, podporuje. Kritéria pro výběr 
dodavatele musí být přísná a          

přesun soch od čela kostela (kde měly 
důstojné místo) do středního 
parkovacího pásu náměstí, přišel min. 
na 200 000 Kč. Sochy mění funkčnost 
náměstí, kdo jste tam někdy pořádali 
akci, tak víte, o čem mluvím. Mezitím 
památník osvoboditelů, který nutně už 
několik let potřebuje opravu, na náměstí
dál chátrá. V centru také zoufale chybí 
veřejná toaleta atd., atd.. Jsou města, 
kde též jednali o zásazích do podoby 
náměstí. Starosta Kuřimi s autorem 
projektu sedli před kameru, online 
přenos, dvě telefonní čísla a občané 
pojďme diskutovat. U nás se šlo bez 
diskuse po historické stopě a 
autentičnosti dob dávno minulých. 
Avšak i tam došlo k chybě, sochy stojí 
opačně. Tohle se prostě fakt 
nepovedlo.“

(red)

PROSÍME: PŘISPĚJTE NA ČINNOST
KSČM!

Již v minulých vydáních našeho 
zpravodaje jsme popsali, v jak svízelné 
situaci se KSČM po neúspěšných 
volbách nachází. V loňském roce, 
navzdory tomu, že byla propuštěna celá 
řada funkcionářů (a jiní odešli do 
důchodu) a šetřilo se i na provozních 
výdajích, skončila KSČM v mínusu 
téměř 20 mil. Kč. KSČM nemá bohaté 
sponzory a je závislá na příjmech za 
mandáty v Poslanecké sněmovně a 
krajských zastupitelstvech (více než 
polovina příjmů KSČM) a také na 
členských příspěvcích.

Na Vyškovsku stále průměrný 
příspěvek člena KSČM činí méně než 
30 Kč za měsíc, což by odpovídalo 
tomu, že takový člen nemá příjem ani 6
tis. Kč měsíčně. Prosíme proto, aby se 
v ZO příspěvky vybíraly pravidelně 
v kratších časových intervalech (ideálně
jednou měsíčně), ale ve Stanovami 
uvedené výši – tj. 0,5 % z příjmu. 
Pokud tedy člen má důchod 10 tis. Kč, 
měl by platit 50 Kč za měsíc. V případě
příjmu 15 tis. je to 75 Kč měsíčně. 
Pokud by někdo chtěl věnovat 
sponzorský dar (od 1000,- Kč), získá 
potvrzení o daru, které může uplatnit ve
svém daňovém přiznání a snížit si tak 
daňový základ. V takových případech 
se prosím obraťte na kontakty uvedené 
na konci zpravodaje. 
Děkujeme! 

OV KSČM Vyškov

KONEČNÁ: VYZÝVÁM VLÁDU, ABY 
KOUPILA SPUTNIK V PRO ČESKÉ 
OBČANY

"Již víme, že z Evropy v nejbližších 
týdnech dost vakcín nebude. Sputnik V 
nabízí v dubnu Česku vakcínu pro 300 000
lidí. Vyzývám vládu, aby konečně koupila 
Sputnik V pro české občany. Stejně jako  
Maďarsko a Rakousko pro ty své. Ať se 
rozšíří nabídka vakcín. Není na co čekat. 
Každý den, kdy nemáme dost očkovaných 
nás stojí lidské životy, ekonomické ztráty a
pozdější návrat k normálnímu životu. 
Nebo ve vládě opět zvítězí místo rozumu 
ideologická předpojatost?"

Mediální úsek ÚV KSČM
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jednání vlády, která díky tomuto 
postupu bude mít maximum informací. 
Předkvalifikace uchazečů je podle 
ministra průmyslu běžný postup, který 
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po volbách, ale zároveň je možné, že to 
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se do prosince skutečně podaří sestavit 
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náměstí, kdo jste tam někdy pořádali 
akci, tak víte, o čem mluvím. Mezitím 
památník osvoboditelů, který nutně už 
několik let potřebuje opravu, na náměstí
dál chátrá. V centru také zoufale chybí 
veřejná toaleta atd., atd.. Jsou města, 
kde též jednali o zásazích do podoby 
náměstí. Starosta Kuřimi s autorem 
projektu sedli před kameru, online 
přenos, dvě telefonní čísla a občané 
pojďme diskutovat. U nás se šlo bez 
diskuse po historické stopě a 
autentičnosti dob dávno minulých. 
Avšak i tam došlo k chybě, sochy stojí 
opačně. Tohle se prostě fakt 
nepovedlo.“

(red)

PROSÍME: PŘISPĚJTE NA ČINNOST
KSČM!

Již v minulých vydáních našeho 
zpravodaje jsme popsali, v jak svízelné 
situaci se KSČM po neúspěšných 
volbách nachází. V loňském roce, 
navzdory tomu, že byla propuštěna celá 
řada funkcionářů (a jiní odešli do 
důchodu) a šetřilo se i na provozních 
výdajích, skončila KSČM v mínusu 
téměř 20 mil. Kč. KSČM nemá bohaté 
sponzory a je závislá na příjmech za 
mandáty v Poslanecké sněmovně a 
krajských zastupitelstvech (více než 
polovina příjmů KSČM) a také na 
členských příspěvcích.

Na Vyškovsku stále průměrný 
příspěvek člena KSČM činí méně než 
30 Kč za měsíc, což by odpovídalo 
tomu, že takový člen nemá příjem ani 6
tis. Kč měsíčně. Prosíme proto, aby se 
v ZO příspěvky vybíraly pravidelně 
v kratších časových intervalech (ideálně
jednou měsíčně), ale ve Stanovami 
uvedené výši – tj. 0,5 % z příjmu. 
Pokud tedy člen má důchod 10 tis. Kč, 
měl by platit 50 Kč za měsíc. V případě
příjmu 15 tis. je to 75 Kč měsíčně. 
Pokud by někdo chtěl věnovat 
sponzorský dar (od 1000,- Kč), získá 
potvrzení o daru, které může uplatnit ve
svém daňovém přiznání a snížit si tak 
daňový základ. V takových případech 
se prosím obraťte na kontakty uvedené 
na konci zpravodaje. 
Děkujeme! 

OV KSČM Vyškov

KONEČNÁ: VYZÝVÁM VLÁDU, ABY 
KOUPILA SPUTNIK V PRO ČESKÉ 
OBČANY

"Již víme, že z Evropy v nejbližších 
týdnech dost vakcín nebude. Sputnik V 
nabízí v dubnu Česku vakcínu pro 300 000
lidí. Vyzývám vládu, aby konečně koupila 
Sputnik V pro české občany. Stejně jako  
Maďarsko a Rakousko pro ty své. Ať se 
rozšíří nabídka vakcín. Není na co čekat. 
Každý den, kdy nemáme dost očkovaných 
nás stojí lidské životy, ekonomické ztráty a
pozdější návrat k normálnímu životu. 
Nebo ve vládě opět zvítězí místo rozumu 
ideologická předpojatost?"

Mediální úsek ÚV KSČM
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ZASTUPITELÉ I ČLENOVÉ VÝBORŮ 
MĚSTA VYŠKOVA ZA KSČM PRACUJÍ
VE PROSPĚCH OBYVATEL

KSČM a její zástupci v zastupitelstvu 
města i ve výborech a komisích 
jednoznačně podporují akce, které mají 
přínos pro Vyškov a jeho občany. 
Konkrétně dále podporujeme projekty 
v oblasti bytové výstavby, opravu 
zámku, ale také tlačíme vedení města, 
aby získalo areál pivovaru do svého 
majetku. Je to velmi důležité, neboť se 
pivovar nachází v samotném centru 
města a bude se jednat o jedno ze 
strategických pozic pro další rozvoj a 
využití centra města. 
Velkým tématem je také otázka 
parkování, kde se na nás občané 
pravidelně obracejí zejména 
v souvislosti s naprosto nedostatečnou 
kapacitou parkovacích míst u 
Nemocnice Vyškov a v jejím okolí. 
Proto podporujeme jakékoli navýšení 
parkovacích kapacit (nejen) v tomto 
místě. 
Koronavirová pandemie a omezení 
související s cestováním obnovily u 
části občanů zájem o přírodu. 
V mnohem větší míře než dříve tak 
vidíme cyklisty, a to bohužel i na 
silnicích. Naším cílem je proto 
vybudovat bezpečnou síť cyklostezek, 
ale stejně tak uvést všechny chodníky a 
komunikace (vč. místních částí) do 
bezvadného stavu. V souvislosti se 
zvýšeným zájmem o přírodu také 
navrhujeme úpravy v okolí vodních 

ploch Kačenec I. a II.

Radoslav Kotík, předseda Klubu KSČM 
v Zastupitelstvu města Vyškova

PŘEKVAPIVÝ PŘESUN SOCH NA 
NÁMĚSTÍ V BUČOVICÍCH

Kdo navštívil v posledních dnech 
bučovické náměstí, nemohl si 
nevšimnout změn, které náměstí 
doznalo. Byla odstraněna tůje – jedna 
z neodmyslitelných částí náměstí 
v posledních letech. Kdo by očekával, 
že se na její místo vrátí logicky opět 
zeleň – kupř. dřevina, která by 
v budoucnu mohla plnit i roli vánočního
stromku, musel být zklamán. Navzdory 
platným trendům, kdy se města snaží 
používat co nejvíce zeleně, která mj. 
prokazatelně ochlazuje rozpálená 
náměstí, vedení města Bučovice (KDU-
ČSL) rozhodlo, že se na náměstí 
posunou od kostela sochy. Toto 
rozhodnutí mnohé občany zaskočilo, 
neboť k tomu vedení města nevedlo 
žádnou diskusi. Dokonce o tom 
nehlasovali ani sami zastupitelé města, 
jak přibližuje člen Zastupitelstva města 
Bučovice za KSČM Josef Bouda: 
„Tohle se fakt nepovedlo! Strom byl 
nemocný - dobře, ale (nejen) já patřím 
mezi ty, kteří by tam chtěli strom nový. 
Takový, který by měl péči, upravený 
tvar. Takový, který by přirozeně 
odděloval I/50 od náměstí. Někteří 
chtěli, aby sloužil i jako vánoční... proč 
ne. Na řadu věcí prý nejsou peníze... 
(své o tom ví lidé z místních částí), 

spravedlivá, aby zajistila bezpečnost 
stavby i dalšího provozu a nesmí 
podléhat geopolitickému vlivu. Výroba 
energie z jádra bude bezesporu 
přínosem i pro životní prostředí, odchod
od uhlí nelze v našich podmínkách 
ničím jiným efektivně nahradit. Podpora
jaderné energie je i jedním z výrazných 
bodů našeho volebního programu.
 

VV ÚV KSČM

KSČM DOŠLA TRPĚLIVOST

Podle většiny členů Ústředního výboru 
KSČM neplní hnutí ANO toleranční 
smlouvu, kterou komunisté uzavřeli s 
ANO před třemi lety, a slíbili tak 
podporu menšinovému kabinetu.
Vyjednavači ANO a KSČM se k 
dohodovacímu řízení sejdou ve středu v 
17.00 ve Strakově akademii, řekl 
předseda ÚV KSČM Vojtěch Filip. 
„Máme mandát na to, abychom jednali 
o nesplněných věcech. Pokud nebudou 
splněny, tak to dohodovací řízení skončí
vypovězením. Ale nevím, co (lídři 
ANO) předloží, znají naše podmínky,“ 
uvedl.
Na devadesát členů ÚV KSČM 
hlasovalo o dalším postoji k toleranci 
vůči menšinové vládě od konce 
minulého týdne do úterních 18.00. 
Většina se vyslovila pro větu 
„Souhlasím s ukončením dohody o 
toleranci vládě“.
Vyjednáváním pověřil minulý čtvrtek 
výkonný výbor Filipa, místopředsedu 
strany Stanislava Grospiče a šéfa 

sněmovního klubu KSČM Pavla 
Kováčika. Podle Filipa neplní některé z
bodů toleranční dohody ANO už od 
července minulého roku, od letošního 
února pak podmínky ohledně řešení 
epidemie koronaviru dohodnuté v 
souvislosti s prodloužením nouzového 
stavu.
Spokojena je KSČM s růstem 
minimální mzdy a valorizací důchodů. 
Částečně vláda podle nich plní 
požadavky na zpřísnění ochrany 
přírodních zdrojů. Zcela podle Filipa 
kabinet neplní sliby v postupu proti 
růstu cen bydlení a podpoře výstavby 
obecních bytů. KSČM žádá také 
sloučení Zdravotní pojišťovny 
ministerstva vnitra a Vojenské 
zdravotní pojišťovny a vznik banky v 
rukou státu.

Haló noviny

STALO SE PŘED STO LETY

Hodonínsko, dříve také pojmenované 
"Rudé Slovácko", bylo od poloviny 19. 
století významným střediskem 
dělnického hnutí. Po Velké válce se v 
hodonínských fabrikách, ale i na 
Kyjovsku, ve Ždánicích i jinde, 
stupňovala nespokojenost členů strany s
pravicovým vedením československé 
sociálně demokratické strany dělnické. 
Ta vyvrcholila generální stávkou v 
prosinci 1920.
Po jejím potlačení a odsouzení 
dělnických vůdců k mnohaletým 
trestům tvrdého žaláře se dělnické hnutí
i na Slovácku dále radikalizovalo. 
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Nezbytným krokem se stalo odloučení od
"staré" sociální demokracie, pro dělníky 
naprosto nefunkční. A tak, právě před sto 
lety, v neděli 13. března 1921, se ve 
Storkově hostinci "U zlatého kříže" v 
Hodoníně konala župní konference XIII. 
(slovácké) župy československé sociálně 
demokratické strany dělnické (levice). 
Delegáti na ní jednomyslně přijali 21 
podmínek ke vstupu do III. 
Internacionály (komunistické) a na návrh
poslance Tomáše Koutného bylo 
schváleno i přejmenování župy na 
komunistickou.
Tyto a další souvislosti těchto 
historických událostí si připomněli v 
minulých dnech komunisté Hodonínska 
před pomníkem Rudy Filipa a položením
květů také k pomníku "Prosincové stávky
1920" v Hodoníně.

Ivo Pojezný, 
poslanec KSČM

BLAHOPŘÁNÍ

Všem členům a sympatizantům, kteří
slaví v dubnu, květnu a červnu své 
narozeniny, přejeme pevné zdraví, 
spokojenost a spoustu životního 
optimismu.

(red)

KONTAKTY

               OV KSČM VYŠKOV
                  Telefon: 725 646 076

e-mail: ov.vyskov@kscm.cz 
http://www.vyskov.pohled-zleva.cz
www.facebook.com/kscm.vyskov

Zadavatel: KSČM
       Zhotovitel: KSČM

ZPRAVODAJ
Okresního výboru KSČM VYŠKOV
Pro potřeby základních organizací KSČM okresu Vyškov             duben, květen, červen / 2021

Členky, členové, sympatizanti!

Ačkoli zde máme druhou polovinu dubna, pomalu dochází 
k oteplování nejen z hlediska počasí, ale i kovidové pandemie. 
Přestože nouzový stav skončil, platí dál poměrně přísná opatření, 
která vedla k tomu, že jsme byli nuceni zrušit i letošní oslavu 
1. máje i výročí osvobození naší vlasti, jež si každoročně 
připomínáme ve Ždánickém lese v místech, kde padl partyzán Jiří 
Jírovský, tedy v místech, kde stávala hájenka Zlatý jelen. Věřím,
že jsou to poslední akce, které nám pandemie koronaviru zhatila…

V oblasti celostátní politiky se mi nechce situace ani komentovat. 
Ministři zdravotnictví se střídají častěji než sochy na orloji; 
k rošádám pak sahá i ČSSD, která na poslední měsíce, které vládě 
zbývají, taktéž mění své ministry. Bohužel i březnový sjezd KSČM 
musel být odvolán, neboť nebylo možné, aby se bezpečně sešlo více
než 300 lidí na jednom místě. Vedení KSČM – vzhledem 
k postupujícímu času – připravilo i variantu podobnou té, kterou 
využila ke svému sjezdu ČSSD, tedy variantu online jednání 
(ostatně část orgánů KSČM už touto cestou jedná), takže věřím, že 
se podaří zvolit nového předsedu či předsedkyni KSČM v co 
nejkratší době. 

Hezké jaro přeje

Filip Zachariaš, předseda OV KSČM Vyškov 


